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Zápis z jednání 
Výboru pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva 

Kraje Vysočina č. 4/2021  
konaného dne 26. 5. 2021 

 
Přítomni: 

1. Martin Hyský (předseda) 5. Josef Homolka 

2. Karel Borek 6. Jiří Antonů 

3. Ludmila Řezníčková 7. Martin Mrkos 

4. Jiří Pykal (místopředseda) 8. Iveta Fryšová (tajemnice) 

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Monika Oborná 4. František Mládek 

2. Ladislav Stalmach 5. Jan Brožek 

3. Petr Ryška 6. Josef Číž 

 
Hosté: 

1. Jan Petr Nekovář (KOUS Vysočina z. s.) 

2. Zdeněk Kadlec (ředitel Krajského úřadu Kraje Vysočina) 

3. Martin Uhlíř (výkonný ředitel společnosti Elektrárna Dukovany II, a. s.) 

4. Pavel Bartoš (KrÚ, odbor dopravy a silničního hospodářství) 

5. Dušan Vichr (KrÚ, odbor regionálního rozvoje) 

6. Miloš Molák (KrÚ, odbor regionálního rozvoje) 
 
Program: 
1. Zahájení jednání, schválení programu, kontrola zápisu; 

2. Informace k projektům státu: výstavba nového jaderného zdroje v lokalitě Dukovany; 

3. Veřejná doprava: 

- informace o veřejných zakázkách na dopravce, 

- informace o Elektronickém odbavování cestujících – EOC, 

- informace o problematice výlukové činnosti (v rámci linkové i drážní dopravy), 

- ostatní; 

4. Vyhodnocení Strategie rozvoje kraje za rok 2020; 

5. Závěrečná zpráva Fondu Vysočiny za rok 2020; 

6. Aktuální informace v rámci agendy MA21 a Zdravého kraje (Veřejné fórum 2021, Čistá 

Vysočina 2021, Rok obcí v Kraji Vysočina, Skutek roku, ostatní); 

7. Diskuze, různé; 

8. Závěr. 
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1. Zahájení jednání, schválení programu, kontrola zápisu 
Martin Hyský, předseda Výboru pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 
Zastupitelstva Kraje Vysočina, přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných 
členů konstatoval, že je výbor usnášeníschopný.  
Přednesl návrh programu jednání, který byl 7 hlasy schválen. K zápisu č. 3/2021 nebyly 
vzneseny žádné připomínky a byl 7 hlasy schválen.  
 
 
2. Informace k projektům státu: výstavba nového jaderného zdroje v lokalitě Dukovany 
Martin Uhlíř, výkonný ředitel společnosti Elektrárna Dukovany II, a. s. informoval členy výboru 
o stavu přípravy výstavby nového jaderného zdroje v elektrárně Dukovany. Pohovořil zejména 
o těchto tématech: 

- výhled výroby a spotřeby elektřiny v ČR; 
- nové jaderné zdroje v Dukovanech – bloky EDU 1-4 budou provozované minimálně do 

roku 2035 (ideálně 2045), nový blok lze postavit a spustit nejdříve v roce 2036 (se 
započtením rizik 2040), další blok EDU 6 lze spustit až po odstavení EDU 1-4; 

- úspěšně dokončen proces EIA; 
- podaná žádost o umístnění na Státní ústav pro jadernou bezpečnost; 
- příprava na územní řízení; 
- stav povolovacích řízení; 
- harmonogram – výhled a další kroky; 
- státní účast, podpora státu – Stálý výbor pro výstavbu nových jaderných zdrojů, rámcová 

smlouva se státem na celý projekt, prováděcí smlouva na první etapu; 
- potřebná výše garantované ceny v závislosti na délce jejího zajištění a na výši nákladů 

na financování; 
- přehled dodavatelů – v únoru a říjnu 2020 proběhla jednání s potenciálními dodavateli; 
- aktuální diskuse se státem – výběrové řízení na dodavatele, smlouva o výkupu elektřiny, 

návratná finanční výpomoc, smlouva o odkupu akcií, spolupráce se státem při notifikaci. 
 
Na základě dotazů členů výboru pohovořil Martin Uhlíř o zdrojích vody a jejím případném 
nedostatku, odstavování současných bloků a zásobní nádrži na řece Oslavě. 
 
Zdeněk Kadlec podal informace o spolupráci investora s Krajem Vysočina. 
 
Usnesení 014/04/2021/VSP 
Výbor pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva Kraje 
Vysočina 
bere na vědomí  
předložené informace k výstavbě nového jaderného zdroje v lokalitě Dukovany.  
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
3. Veřejná doprava: 

- informace o veřejných zakázkách na dopravce, 

- informace o Elektronickém odbavování cestujících – EOC, 

- informace o problematice výlukové činnosti (v rámci linkové i drážní dopravy), 

- ostatní 
 
Pavel Bartoš předložil následující informace z oblasti veřejné dopravy: 

- Informace o veřejných zakázkách na dopravce - aktuální termín na podávání nabídek je 
posunut na 30. 6. 2021, do dnešního dne bylo doručeno více než 100 dotazů a 2 námitky 
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k výběrovému řízení. Stávající smlouva s dopravci je platná do prosince 2021. Nově 
bude kraj rozdělen do 8 oblastí, striktně bude požadováno zajištění způsobu odbavování 
v tarifu VDV a přísnější bude také dohled nad průměrným stářím vozového parku. 

- Informace o Elektronickém odbavování cestujících - proběhly schůzky s Jihomoravským  
a Středočeským krajem, bude zadána veřejná zakázka na dodavatele.  

- Informace o problematice výlukové činnosti – v linkové dopravě do koordinace uzavírek 
vstupují obce, zejména s požadavky na opravu kanalizace, mělo by být řešeno na úrovni 
ORP. V drážní dopravě je zvažován smysl obsluhy všech zastávek náhradní 
autobusovou dopravou. 

- Ostatní – na webových stránkách Krajské správy a údržby silnic Vysočiny je k dispozici 
aktualizovaná mapa s přehledem realizovaných staveb na silniční síti Kraje Vysočina: 
https://mapy.kr-
vysocina.cz/portal/apps/webappviewer/index.html?id=75b9f0d7720d49a59283aa7b8d15
cce1 

 
Martin Hyský informoval, že se dne 15. 6. 2021 uskuteční pracovní seminář pro zastupitele, 
týkající se trasování vysokorychlostní tratě (VRT). Projekt a stav přípravy představí zástupci 
společnosti Správa železnic, státní organizace. Semináře se mohou zúčastnit také členové 
výboru – pozvánka jim bude zaslána. 
Od 7. 6. 2021 budou probíhat jednání s dotčenými obcemi a bude jim představeno trasování 
VRT. 
 
Pavel Bartoš sdělil, že informace k veřejným zakázkám realizovaným Krajem Vysočina jsou 
k dispozici na webových stránkách: https://ezak.kr-vysocina.cz/.  
 
Pavel Bartoš pohovořil také o Koncepci veřejné dopravy 2020-2025 s výhledem do roku 2030 – 
probíhá iniciativa na úrovni asociace krajů pro přijetí jednotného stanoviska. Nejzásadnější částí 
materiálu je varianta řešení objednávky regionální drážní dopravy po roce 2034. 
 
Usnesení 015/04/2021/VSP 
Výbor pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva Kraje 
Vysočina 
bere na vědomí 
předložené informace z oblasti veřejné dopravy. 
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
4. Vyhodnocení Strategie rozvoje kraje za rok 2020 
Miloš Molák sdělil, že se jedná o základní koncepční dokument na úrovni kraje, jehož 
aktualizace byla schválena v září 2020. Vyhodnocení je rozděleno na 3 části – vyhodnocení 
jednotlivých výdajů krajského rozpočtu, vývoj monitorovaných indikátorů  a přehled projektů 
kraje a jeho příspěvkových organizací, které mají přidělenou podporu z některého z tematických 
operačních programů v rámci programovacího období EU 2014-2020, které jsou administrovány 
v systému MS 2014+.  
 
Usnesení 016/04/2021/VSP 
Výbor pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva Kraje 
Vysočina 
doporučuje 
zastupitelstvu kraje  

- vzít na vědomí Vyhodnocení naplňování Strategie rozvoje Kraje Vysočina za rok 2020, 
- uložit radě kraje předložit Vyhodnocení naplňování Strategie rozvoje Kraje Vysočina za 

rok 2021 do 30. června 2022. 



 

Čís. jednací: KUJI 51318/2021 

Číslo stránky: 4 
 

Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
5. Závěrečná zpráva Fondu Vysočiny za rok 2020 
Dušan Vichr podal informaci, že se jedná o každoročně zpracovávaný dokument, který se 
předkládá zastupitelstvu kraje ke schválení. Zpráva mj. obsahuje přehled jednotlivých programů 
včetně souvisejících statistik, jejich zhodnocení, analýzu dopadů podpory z Fondu Vysočiny do 
území kraje a přehled změn provedených Radou Fondu Vysočiny v uplynulém roce. Celkem 
bylo v roce 2020 vyhlášeno 42 dotačních programů v objemu 385 mil. Kč. 37 programů bylo 
opakovaných z předchozího roku. Další dva programy byly vyhlášeny po roční pauze (Krajská 
centra talentované mládeže a Edice Vysočiny). Dotační program Infrastruktura cestovního ruchu 
2020 vznikl obnovením dříve vyhlašovaného programu Lyžařské běžecké trasy a jeho 
doplněním o podprogram, který dříve obsahoval program Cyklodoprava a cykloturistika. 
Vyloženě novými programy byly pouze Podpora zajištění stomatologické péče a Marketing 
v cestovním ruchu. V rámci všech programů roku 2020 bylo přijato celkem 3 595 žádostí. 
Smlouva o poskytnutí dotace byla uzavřena s 3 037 z nich. Rozdělená podpora činila celkem 
cca 371,6 mil. Kč. Žadatelé se v rámci většiny programů musejí na realizaci podpořených 
projektů povinně spolupodílet (někdy až 70 %). Vlastní podíl žadatelů by měl činit 518,7 mil. Kč 
a celkový předpokládaný objem zrealizovaných projektů u programů roku 2020 by měl dle 
podepsaných smluv o poskytnutí dotace dosáhnout minimálně výše 890,3 mil. Kč (za 
předpokladu realizace všech podpořených projektů). 
 
Usnesení 017/04/2021/VSP 
Výbor pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva Kraje 
Vysočina 
doporučuje 
Zastupitelstvu Kraje Vysočina schválit Závěrečnou zprávu o čerpání podpory z Fondu Vysočiny 
za rok 2020. 
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
6. Aktuální informace v rámci agendy MA21 a Zdravého kraje (Veřejné fórum 2021, Čistá 
Vysočina 2021, Rok obcí v Kraji Vysočina, Skutek roku, ostatní) 
Iveta Fryšová pohovořila o akcích uskutečněných v rámci realizace MA 21: 

- Čistá Vysočina – 12. ročník, zapojilo se přes 13 tisíc dobrovolníků; 
- Rok obcí v Kraji Vysočina - cílem této soutěže bylo zviditelnit činnost nejmenších obcí 

v Kraji Vysočina při řešení mimořádných situací spojených s dopadem pandemie COVID-
19 do jejich běžného života. Přihlásilo se 23 obcí, ocenění proběhlo ve dvou kategoriích 
– hlasování veřejnosti a cena odborné komise; 

- Veřejné fórum – koná se vždy jednou za 2 roky, letos poprvé proběhlo online, diskuse 
u 10 kulatých stolů, výsledkem je definování TOP 10 námětů, kterým je v rámci kraje 
potřeba pohledem veřejnosti věnovat zvýšenou pozornost. V současné době probíhá 
hlasování veřejnosti. Výstupy budou projednány ve výboru a budou předloženy v září 
zastupitelstvu kraje. 

 
Usnesení 018/04/2021/VSP 
Výbor pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva Kraje 
Vysočina 
bere na vědomí 
aktuální informace v rámci agendy MA21 a Zdravého kraje. 
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
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7. Diskuze, různé 
Termíny na 2. pololetí roku 2021 byly stanoveny takto: 25. 8., 20. 10., 24. 11., vždy od 15:00 
hodin. 
 
Termín příštího zasedání výboru byl stanoven na středu 25. 8. 2021 od 15:00 hodin.  
 
 
8. Závěr 
Martin Hyský poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání. 
 
 
 
Ing. Bc. Martin Hyský 
předseda Výboru pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva 
Kraje Vysočina 
 
 
 
doc. RNDr. Iveta Fryšová, Ph.D. 
tajemnice Výboru pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva 
Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala Dana Vrábelová dne 31. 5. 2021. 


